
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 23. juni 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1123
I forlængelse af ministerens besvarelse af MOF alm. del - spm. 1229, folketingsåret 
2020-21, om hvorvidt der kan tilføjes flere EU-fuglebeskyttelsesområder til den liste over 
områder, hvor ministeren svarer, at listen er baseret på en konkret henvendelse fra EU-
Kommissionen, som har betonet, at Danmark som minimum bør beskytte visse områder 
(IBA-er) og visse fuglearter i højere grad, vil ministeren bekræfte følgende:
– At der kan tilføjes flere områder, udover det 7. område, som ministeren nævner, at 

ministeriet er i dialog med Kommissionen om?
– At det er medlemslandenes ansvar, og ikke Kommissionens, at vurdere og udpege de 

mest velegnede områder til EU-fuglebeskyttelsesområder?
– At andre områder end IBA-områder kan være af mindst ligeså stor værdi som leve- 

og rastesteder for havfugle som IBA-områderne, og derfor er mindst ligeså, og i nogle 
tilfælde nok mere, væsentlige at få udpeget som EU-fuglebeskyttelsesområder?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jacob.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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